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Absract of Thesis  

 1916 - 1868 الروسية –العلاقات اليابانية 

عمى الرغم من سياسة العزلة التي احكميا اليابان عمى نفسيا الا ان روسيا القيصرية نجحت في 
. 1855اختراقيا من خلال عقد عدة معاىدات تجارية وسياسية وفي مقدمتيا معاىدة شيمودا عام 

وكانت الإطماع في الاستحواذ عمى مناطق النفوذ في شرق القارة الاسوية كزرالكوريل ومنشوريا وكوريا 
 الروسية –ىي السبب الأساسي في تأجيج الصراع بين الجانبين الذي نتج عنو قيام الحرب اليابانية 

، الا ان بعد نياية الحرب نسى 1905 التي انتيت بعقد معاىدة بورتسموث عام 1905 -1904
 .الجانبان خلافاتيما وعمموا عمى توطيد العلاقات بيتيما 

Japanes – Russiau Relations  1868 -1916 

Ins pit of the Isolaion Policy of Japan Russia Managed to defeat this policy through 

Many Political and Commercial treaies.One of these treaties was Shimoda in 1856. The 

desire to Contol Many Parts in east Asia Lik Qurel Islands ,Mensoria and horea Was the 

Main Cause a quarrel . This led the Janese- Russia War in 19-4 -1905. This War was 

Inded after the treaty of portsmoth in 1905. After the abore War , they tried to forget 

that quarrel and Managed to develop . 


